

Under existing circumstances it may be unnecessary for me to recommend the improvement of Roads, or the Canal now nearly completed; or indeed any Works which spring from public pecuniary aid: nevertheless I trust they will not be omitted in your deliberations.

There are other subjects, not so dependant, and no less important to the public interests. The Judicature Bill, and that for the Establishment of Register Offices have been already under your consideration, and I hope will be again resumed.

We are already arrived at the last Session of this Parliament, let it be the anxious desire of all to close our labours in that harmony and effectual concert, which always promote public good and ensures public prosperity. In that desire, I think I need not assure you of my cordial concurrence.

On Motion of Mr. *Taschereau*, seconded by Mr. *Bureau*,

Committee appointed to prepare an Address in answer thereto.

*Resolved*, That a Committee of Seven Members be appointed, to prepare and report with all convenient speed, the Draft of an Address in answer to His Excellency the Governor in Chief's Speech, delivered this day to both Houses of the Provincial Parliament.

*Ordered*, That Mr. *Taschereau*, Mr. *Stuart*, Mr. *O'Sullivan*, Mr. *Neilson*, Mr. *Viger*, Mr. *Heney* and Mr. *Cuvillier* do compose the said Committee.

*Ordered*, That the Speech made by His Excellency the Governor in Chief, to both Houses, on this day, be referred to the said Committee.

On Motion of Mr. *Taschereau*, seconded by Mr. *Stuart*,

Committee of Privileges.

*Resolved*, That a Committee of Privileges be appointed.

And a Committee of Privileges was appointed, to consist of Mr. *Taschereau*, Mr. *Cuvillier*, Mr. *Bourdages*, Mr. *Neilson* and Mr. *Viger*, and all the Members of the House who attend, and they are to take into consideration all such matters as shall or may come into question, touching Privileges, and to report their proceedings with their opinion thereon to the House from time to time, and the Committee are to have power to send for persons, papers and records for their information, and if any thing shall come into question touching the matter of Privilege of any Member, he is to withdraw during the time the matter is in debate.

Committee on Grievances.

*Ordered*, That the Grand Committee for Grievances do sit every Monday in the afternoon in the House.

Committee on Courts of Justice.

*Ordered*, That the Grand Committee for Courts of Justice do sit every Tuesday in the afternoon in the House.

Committee on Agriculture and Commerce.

*Ordered*, That the Grand Committee on Agriculture and Commerce do sit every Wednesday in the afternoon in the House.

On Motion of Mr. *Taschereau*, seconded by Mr. *Heney*,

Committee of good Correspondence.

*Resolved*, That a Committee of Five Members be appointed to keep up a good correspondence between the two Houses of the Legislature, and to report their proceedings from time to time, with power to send for persons, papers and records for their information.

*Ordered*, That Mr. *Taschereau*, Mr. *Oldham*, Mr. *Jones*, Mr. *Cuvillier* and Mr. *Davidson* do compose the said Committee.

*Resolved*, That the said Resolution be communicated by Message to the Legislative Council.

*Ordered*, That Mr. *Taschereau* do carry the said Message to the Legislative Council.

On Motion of Mr. *Taschereau*, seconded by Mr. *Bureau*,

Order for the Printing of the Journals.

*Ordered*, That One hundred and fifty Copies of the Journals of this House for the present Session be printed

D'après les circonstances actuelles, il n'est peut-être pas nécessaire pour moi de vous recommander l'amélioration des Chemins, ni le Canal maintenant sur le point d'être achevé, ni aucuns des autres ouvrages ayant leur source dans un vote de l'argent public; néanmoins j'espère qu'ils ne seront pas oubliés dans vos délibérations.

Il y a encore d'autres sujets non moins intéressans au bien public, quoiqu'ils ne dérivent pas leur origine de la même source, tels que le Bill de Judicature, et celui pour l'établissement des Bureaux d'Enregistrement, qui ont déjà passé sous votre considération, et qui seront résumés encore à ce que j'espère.

Nous sommes maintenant arrivés à la dernière Session de ce Parlement: qu'il soit donc le désir ardent de nous tous de terminer nos travaux dans cet esprit d'harmonie et concert mutuel, qui tendront toujours à promouvoir le bien général, et à assurer la prospérité publique; dans ce désir je ne crois pas qu'il me soit nécessaire de vous assurer de ma plus vive participation.

Sur motion de M. *Taschereau*, secondé par M. *Bureau*,

*Résolu*, Qu'un Comité de sept Membres soit nommé pour préparer et faire rapport, avec toute la dépêche convenable, d'un projet d'Adresse en réponse à la Harangue de Son Excellence le Gouverneur-en-chef, prononcée ce jour aux deux Chambres du Parlement Provincial.

Comité nommé pour préparer une Adresse en réponse à la Harangue.

*Ordonné*, Que M. *Taschereau*, M. *Stuart*, M. *O'Sullivan*, M. *Neilson*, M. *Viger*, M. *Heney*, et M. *Cuvillier* composent ledit Comité.

*Ordonné*, Que la Harangue prononcée par Son Excellence le Gouverneur-en-chef aux deux Chambres, ce jour, soit référée audit Comité.

Sur motion de M. *Taschereau*, secondé par M. *Stuart*,

*Résolu*, Qu'un Comité de Privilèges soit nommé.

Et il a été nommé un Comité de Privilèges, composé de M. *Taschereau*, M. *Cuvillier*, M. *Bourdages*, M. *Neilson* et M. *Viger*, et de tous les Membres de la Chambre qui voudront y assister; et il prendra en considération toutes les matières qui viendront ou pourront venir en question, concernant les Privilèges; et il fera rapport à la Chambre, de tems à autre, de ses procédés et de son opinion sur iceux; et ledit Comité aura pouvoir d'envoyer querir personnes, papiers et records pour son information; et s'il vient quelque chose qui concerne le Privilège d'aucun Membre, il se retirera durant le tems que la matière sera en débat.

Comité de Privilèges.

*Ordonné*, Que le Grand Comité des Grievs siège tous les Lundis après-midi dans la Chambre.

Comité de Grievs.

*Ordonné*, Que le Grand Comité pour les Cours de Justice siège tous les Mardis après-midi dans la Chambre.

Comité pour les Cours de Justice.

*Ordonné*, Que le Grand Comité pour l'Agriculture et le Commerce siège tous les Mercredis après-midi dans la Chambre.

Comité pour l'Agriculture et le Commerce.

Sur motion de M. *Taschereau*, secondé par M. *Heney*,

*Résolu*, Qu'il soit nommé un Comité de cinq Membres pour entretenir une bonne Correspondance entre les deux Chambres, et pour faire rapport de ses procédés de tems à autre, avec pouvoir d'envoyer querir personnes, papiers et records pour son information.

Comité de bonne Correspondance.

*Ordonné*, Que M. *Taschereau*, M. *Oldam*, M. *Jones*, M. *Cuvillier* et M. *Davidson* composent ledit Comité.

*Résolu*, Que ladite Résolution soit communiquée par Message au Conseil Législatif.

*Ordonné*, Que M. *Taschereau* porte ledit Message au Conseil Législatif.

Sur motion de M. *Taschereau*, secondé par M. *Bureau*,

*Ordonné*, Que cent cinquante Copies des Journaux de cette Chambre pour la présente Session soient imprimés

Ordre pour l'impression des Journaux.